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Z KRONIKY OBCE       

Myslivecké sdružení Kolešovice je  organizace, která se věnuje chovu a krmení zvěře jak pernaté, tak srst-

naté. Byla ustanovena v roce 1945 předsedou V. Šindlerem. Má pronajaté pozemky Kolešovic , Heřmanova a Zde-

razi.  Ročně střílí průměrně 200-300 kusů zajíců, 150-200 bažantů a 2-3 kusy srnčí. Někdy i divoké prase. Před 

lety měli družbu s přáteli z NDR. Vlastní pozemek k pěstování krmiva, který svépomocí obdělávají.

Komunistická strana Československa byla založena v v roce 1945 jako nejsilnější politická strana v obci. Po 

únorovém vítězství v roce 1948 převzala veškeré řízení a dění v obci. Kontroluje jak politickou, tak hospodářskou 

činnost. Později byla přejmenována na Dukla, podle místního JZD. V roce 1948 a 1968 byla provedena očista 

strany a složek Národní fronty. Již několik let je v čele Václav Loskot.

V obci jsou ještě další složky Národní fronty. Svaz československé mládeže, skupina Československého   čer-

veného kříže, Svaz československo sovětského přátelství, výbor žen a Svazarm. Všechny tyto organizace plní své 

úkoly a jsou veřejně prospěšné.

Jednotné zemědělské družstvo Dukla Kolešovice 

bylo založeno v roce 1950. Prvními členy byli: Hejda Anto-

nín, Macák Josef, Podolka Josef, Rychtařík Antonín, Folber 

František, Rédl Václav, Čečrdle František, Pražák R., Pihrt 

Evarest a Vladimír , Holcman Josef, Mísová Marie a Loskot 

J. Prvním předsedou byl zvolen Folbr František. Hospodařilo 

se hlavně na statku č.p. 185. Postupně členové přibývali. 

Bylo nutné přebudovat určité objekty na chlévy a praseční-

ky pro společné ustájení. Již v roce 1951 začalo rozorávání 

mezí a zcelování pozemků. Drůbežárna za parkem byla po-

stavena v roce 1951.Když družstvo přistoupilo do sdružené 

velkovýroby vajec, byla v roce 1973 zbořena.          
… a příště budeme v historii pokračovat. - li -  

PRVNÍ ŠKOLNÍ DEN        PRVNÍ ŠKOLNÍ DEN        

                                                                                                                                                                                                        

Letos nastoupilo do první třídy v naší škole čtyřiadvacet  prvňáčků. Na ulici je vidět vůbec nebylo,    

většinou je přivezli rodiče autem. V rádiu o nich vyprávěli už od rána. To ve mně vyvolalo vzpomínky 

na    moje první  školní dny.  Je to už pár let, co jsem prvně usedla do školní lavice. Přesto si to pama-

tuji   docela přesně.  Modré šaty s bílým límečkem, dva cůpky a na zádech hnědou těžkou koženou 

aktovku. Do školy mě vedla maminka, vlastně jsme jely trolejbusem. Školu jsem milovala. A byla bych 

do ní chodila i v neděli.   Druhý můj  první  školní den byl na gymnáziu. Do školy jsem dojela autobu-

sem bez rodinného doprovodu a na sobě jsem měla propínací šaty, které jsem si koupila za peníze 

z prázdninové   brigády. Víkendy jsem milovala a prázdniny jsem toužebně očekávala už od března.  

Třetí první školní den jsem překročila vysokoškolský práh v Praze. Sukně, svetřík a cesta tramvají. V 

očekávání věcí příštích jsem si s oblečením žádnou velkou starost nedělala.  Čtvrtý první školní den 

byl už pracovní. Šaty hnědobílé pepito a cesta pěšky. Pan ředitel mě představil žáčkům i učitelskému 

sboru zdrobnělinou křestního jména. Byl krásný teplý den.  Letošní první školní den jsem  si oblékla 

pohodlné domácí oblečení, nazula pantofle a strávila  ho celý   doma. Byla zima, houby  nerostly,   

zavařovala jsem okurky, k obědu jsem vařila guláš.  Cibule je letos hodně štiplavá, oči jsem měla celé 

červené. Budu si ten letošní první den taky dlouho pamatovat?     -  li  -

               Fotografie z doby pozdější 



Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 5. srpna 2013 a projednali:  

Přítomni: Brabcová, Čečrdle, Dvořák, Hrenáková, Hrenák, Kovář, Poděbradská, Procházka,

- Starosta obce seznámil přítomné s návrhem projektové dokumentace pro Územní řízení na výstavbu chodníků 
v obci, kterou vyhotovila firma AF-CityPlan s.r.o. Praha. Jedná se o chodníky:  podél silnice od Kněževse vlevo od 
začátku obce až k ZŠ, od zámku  podél pošty k fotbalovému  hřišti a od autobusové zastávky na Hořesedly vlevo 
k MŠ. Zastupitelé s návrhem souhlasí s malou změnou přecházení u OÚ.                   
-  Dále byli zastupitelé seznámeni s návrhem projektové dokumentace na výstavbu vodovodu pro vydání územního 
rozhodnutí. Tato dokumentace byla vyhotovena ing. Robertem Klementem ze Žatce. Při kontrole návrhu umístění 
vodovodního řadu zastupitelé zjistili několik závad, zejména pak v délce hlavního kanalizačního řadu k některým 
nemovitostem ležících na okraji zastavěného území obce. Pan Klement bude pozván na osobní schůzku se starostou 
za účelem vyjasnění a doplnění dokumentace.                    
- Starosta obce podal informaci o připravované rekonstrukci budovy s poštou, knihovnou a klubovnou ČSŽ Kolešo-
vice č.p. 6. Naše žádost o dotaci prostřednictvím MAS Rakovník byla vybrána a doporučena SZIF k financování. 
Dále proběhlo výběrové řízení na dodavatele stavebních prací. Celkem bylo osloveno 5 firem se žádostí o zaslání 
cenové nabídky. Obec obdržela 3 nabídky, z nichž hodnotící komise vybrala tu s nejnižší nabídkovou cenou. Nejniž-
ší nabídkou cenu předložila firma DROPS Group a.s. Jesenice ve výši 1.286.744,79 Kč. V současné době jsou pro-
story knihovny a klubovny ČSŽ vyklizeny. V průběhu následujícího týdne se bude stěhovat úřad České pošty. Na 
základě dohody budou stavební práce zahájeny 7.8.2013 v klubovně ČSZ. Na rekonstrukci budovy bude ještě nava-
zovat akce na zateplení fasády a výměna oken. Na tuto akci obdržela obec dotaci ze SFŽP. Po vyhotovení prováděcí 
dokumentace proběhne výběrové řízení na zhotovitele akce.                   
- Obec Kolešovice byla úspěšná v dotačním řízení na Státním fondu životního prostředí a obdrží dotaci na zateplení 
veřejné budovy – Mateřská škola Kolešovice č.p. 160. V souvislosti s tímto bylo vypsáno výběrové řízení na dodava-
tele stavebních prací. Cenové nabídky předložilo celkem 5 uchazečů, jejichž nabídky byly hodnoceny podle výše 
nabídkové ceny. Nejnižší nabídkou cenu předložila firma Stavení podnik s.r.o. Rakovník ve výši 1.809.200,- Kč. 
V současné době byl uchazečům rozeslán výsledek výběrového řízení, a pokud nikdo z uchazečů do 5 dnů od doru-
čení oznámení o výsledku zadávacího řízení nepodá námitku, bude s vítězným uchazečem podepsána smlouva o dílo.                                
- Starosta podal zprávu, jak probíhá výběrové řízení na dodavatele stavby Kanalizace Kolešovice – stoka A, C a D. 
Firma Robstav stavby k.s., která byla z výběrového řízení vyloučena, podala prostřednictvím svého právního zástup-
ce návrh na přezkoumání úkonů zadavatele v zadávacím řízení a návrh na vydání předběžného opatření k Úřadu pro 
ochranu hospodářské soutěže. Zadavatel, Obec Kolešovice, nyní musí čekat na rozhodnutí ÚOHS, zda zjistí jeho 
případné pochybení, nebo potvrdí jeho rozhodnutí.                                  
- Zastupitelé byli seznámeni s možností podat žádost o dotaci na SFŽP na zateplení veřejných budov. Tentokrát se 
bude jednat o zateplení budovy základní školy. Jedná se o investici ve výši zhruba 7 mil. Kč s tím, že obec by ze 
svého rozpočtu hradila 20% z celkových nákladů. Žádost je nutné podat do konce měsíce října 2013. Stavební část 
akce je možné ponechat až na rok 2015. Zastupitelé po krátké diskusi souhlasí s podáním žádosti.                 
- Společnost ČEPS Invest a.s. zaslala na obec žádost o vydání stanoviska k územně technické studii záměru V430 –
zdvojení vedení mezi rozvodnami Hradec u Kadaně – Chrást. Obec vypracuje zprávu, že tento investiční záměr je v 
souladu s ÚPO.                  
- Dále obec obdržela žádost o vyjádření stanoviska k technickému řešení stavby – nové vedení kNN na pozemek 
parc.č. 55/1. Jedná se o pozemek u potoka vedle nemovitosti č.p. 307. Zastupitelé nemají námitek proti navrženému 
řešení. Po nahlédnutí do zákresu bylo odsouhlaseno, že projektant společnosti Uniservis Hašek bude zároveň požá-
dán o vyhotovení projektové dokumentace veřejného osvětlení od kulturního domu k tomuto  pozemku. Kabelové 
vedení VO bude zčásti uloženo do stejného výkopu jako nové elektrické vedení.   
- Starosta podal zprávu o místním šetření, které proběhlo 30.7.2013 u nemovitosti Kolešovice č.p. 293. Jednalo se o 
stížnost paní Vlasty Šindlerové, která prostřednictvím svého právního zástupce podala na OÚ Kolešovice stížnost na 
majitele nemovitosti Kolešovice č.p. 293 na vypouštění odpadní vody na její pozemek. Vzhledem k tomu, že OÚ 
není oprávněn v této věci rozhodovat, byla stížnost postoupena  na MěÚ Rakovník, odbor životního prostředí. Jedná-
ní se zúčastnili zástupci MěÚ Rakovník, odbor ŽP, manželé Voříškovi, paní Šindlerová a starosta obce. Věc bude 
dále předána k projednání  na MěÚ Rakovník, odbor výstavby, který bude po majitelích nemovitosti K 293 požado-
vat doklad o nepropustnosti žumpy na odpadní vodu.  Řízení příslušných orgánů bude dále pokračovat s tím, že maji-
telům bylo doporučeno, aby se v nejbližší době připojili na splaškovou kanalizaci obce.

Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 23. září 2013 a projednali:  

Přítomni: Čečrdle, Brabcová, Dvořák, Hrenáková, Hrenák, Kovář, Kozlerová, Poděbradská, 

- Starosta podal informaci, že obec Kolešovice jako zadavatel veřejné zakázky Kanalizace Kolešovice – stoka A,C a 
D vydal rozhodnutí o zrušení zadávacího řízení. Bylo zjištěno, že zadávací dokumentace nestanovila nabídkovou 
cenu zakázky a tím mohlo dojít ke vzniku nejasností a porušení zákona č. 137/2006 Sb., o veřejných zakázkách. Po 
uplynutí zákonných lhůt od vydání Rozhodnutí o zrušení bude neprodleně zadavatelem zahájeno nové zadávací říze-
ní. V souvislosti s tímto krokem byla podána i žádost o prodloužení termínu předložení Žádosti o evidenci akce a 
Žádosti o registraci akce na nový termín 28.02.2014 na Ministerstvo zemědělství ČR. Nyní bude obec čekat na odpo-
věď, zda žádosti bude vyhověno. 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE 

ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY 

V novém školním roce 2013/2014 jsme dne 2. září přivítali 
8 nových dětí. Některé svou životní změnu přivítaly s      
nadšením, jiné s pláčem. Paní učitelky ale brzy mráčky    
nejistoty na jejich tvářích rozehnaly. S nástupem nového 
školního roku některé děti navštěvují Předplaveckou výuku 
v bazénu v Rakovníku, kde je instruktorky naučí hravou 
formou drobným základům plavání a radosti z vody. V říjnu 
se děti vydají na výlet do Svíčkárny Rodas v Šestajovicích, 
kde si prohlédnou, jak se svíčky vyrábějí ručně a samy si 
budou moci svíčku vyrobit. Na podzim začneme nacvičovat 
Vánoční program, ale o tom zase příště...:-)

Lenka Rodová, Simona Laštůvková

SLAVNOSTNÍ          

ZAHÁJENÍ           

ŠKOLNÍHO ROKU 

2. září 2013 se uskutečnilo na 
škole slavnostní zahájení 
nového školního roku. Všech 
24 nových prvňáčků přišli 
pozdravit nejen rodiče a pa-
rarodiče, ale i starostové a 
místostarostové okolních 
obcí. Za obec Kolešovice   p. 
J. Kovář, za Hořesedly pí. 
Milerová, za Hořovičky      p. 
J akoubek ,  za  Děkov            
p í .  K o z á k o v á  a  z a            
Ko l e šov  p .  Po raz ík .
Přejeme dětem klidné prožití 
dalších školních dnů.

    
A. Čechová, třídní učitelka

NÁVŠTĚVA                

RABASOVY GALERIE 

Dopoledne 18.9.2013 strávili 

žáci 8.ročníku s Mgr. Janou 

Veselou v galerii. V Nové síni 

p o d  Vysokou  b r á n o u 

v Rakovníku se žáci dozvědě-

li mnoho zajímavého o      

Rabasově galerii, prohlédli si 

díla středočeských výtvarníků 

a pod vedením Mgr. Dalibora 

Blažka se    seznamovali 

s některými pojmy a výtvar-

nými technikami. Pokusili se 

nakreslit dílo z výstavy, které 

se jim nejvíce líbilo. Žáci také 

navštívili bývalou synagogu a 

stálou expozici díla malíře 

Václava Rabase.  

Mgr. Jana Veselá Nové webové stránky naší školy

www.zskolesovice.cz

- Starosta informoval, že vstoupil do jednání s Komerční bankou ohledně zpracování nabídky na převzetí úvěru na 
výstavbu ČOV z důvodu dosažení nižší úrokové sazby. Dále uvedl, že již několik měsíců marně jedná 
s poskytovatelem úvěru Českou spořitelnou o snížení úrokové sazby. Konkurenční nabídka Komerční banky by toto 
jednání měla uspíšit a přispět k co nejvýhodnější nabídce ze strany České spořitelny. V případě přechodu obce 
k jinému poskytovateli úvěru by se muselo vypsat výběrové řízení.                  
- Byly zahájeny práce na zateplování veřejných budov. V souvislosti s tímto zastupitelé diskutovali o vzhledu a bar-
vě fasády budov obecního úřadu, mateřské školy a pošty. Zastupitelé se dohodli, že u budovy pošty bude zachován 
současný ráz, včetně barevného provedení. Na budově obecního úřadu bude také zachován současný tvar, včetně 
barevných odstínů. Na budově mateřské školy se na tvaru a barevném odstínu zastupitelé nedohodli a domluvili se, 
že se pokusí zajistit fotografii ze starší doby, aby pokud možno budova získala původní vzhled.                  
- V dalším bodu starosta otevřel diskusi k projektování chodníků v dolní části obce. Každý zastupitel vznesl několik 
návrhů a závěr z tohoto jednání je takový, že bude oslovena odborná firma, která navrhne opatření v souladu 
s technickými normami a dopravními předpisy. S tímto návrhem budou zastupitelé včas seznámeni.                  
- Zastupitel J. Čečrdle navrhl provést fotodokumentaci památného stromořadí dubů na hrázi zámeckého rybníka a 
písmeně informovat vlastníka, kterým je Středočeský kraj o havarijním stavu dřevin a požádat o urychlenou nápra-
vu, dřív než dojde k ohrožení kolemjdoucích.                   
- Obec obdržela informace o podmínkách podpisu smlouvy o bezúplatný převod mezi obcí Kolešovice a Státní po-
zemkovým úřadem ČR. Jedná se o převod pozemku parc.č. 1509/17, který se nachází směrem do Cihelny vedle ne-
movitosti manželů Čechových. Po předložení některých prohlášení o bezdlužnosti obce proběhne podpis smlouvy. 



ŽI J Í MEZI NÁMI …  ŽI J Í  MEZI NÁMI …  ŽI J Í  MEZI NÁMI …  

V létě oslavila své narozeniny paní Marie Šalátová. 

Narodila se  před        

osmdesáti šesti lety  

v Kolešovicích. Je tedy 

jedna z mála součas-

ných kolešovických 

rodáků. Zašla jsem si za 

ní na krátké popovídá-

ní. Nejdřív trochu    

váhala, ale pak se     

rozpovídala a strávily 

jsme spolu hezké     

odpoledne.

Narodila jsem se do   rodiny jako třetí dítě. Dcera po 

dvou chlapcích. Tatínek, Čech, byl zedníkem, mamin-

ka byla Němka, starala se o domácnost a hospodář-

ství. Doma jsme mluvili jen česky. V době polních pra-

cí mě maminka dávala do školky, tehdy se to škola 

nejmenovalo, byla to opatrovna. Hezký název, ne? 

V šesti letech jsem   začala chodit do české Obecné ško-

ly v Kolešovicích. Kolešovice  tehdy neměly českou měš-

ťanku a tak  jsem do ní musela jezdit do Kněževse. Ale 

ne dlouho. Po dvou měsících nám řekli, že nás tam ze 

Sudet nechtějí. Takže jsem musela nastoupit do němec-

ké školy v Kolešovicích. A protože jsem neuměla pořád-

ně německy, dali mne o jednu třídu níž. Chodila jsem 

sem tři roky.  Po škole  jsem pracovala u sedláka Fili-

pa, v místě dnešních dílen ZD.

To by se asi dnešním dětem nelíbilo, hned po škole jít 

pracovat. 

Ani mně se práce u sedláka nelíbila a vydělávala jsem 

si málo. Domluvily jsme se proto s kamarádkou       

Růženou Špatenkovou a rozjely  jsme se do  K. Varů. 

Kufry jsme nechaly na nádraží v úschovně a vydaly se 

shánět práci. Měly jsme štěstí, hned v hotelu Wilson 

nás zaměstnali a samozřejmě i ubytovali. Po sezóně 

jsme odjely do  Kyselky, kde jsme pracovaly 

v zemědělství. Ale Růžena pracovala ve vedlejší vesni-

ci. Jezdila jsem ji navštěvovat na koni. Nebyl to jezdec-

ký kůň, ale pořádný tahoun. Abych na něj nasedla, 

musela jsem ho odvést k lavičce a tak jsem se na něj 

dostala.

Takže zase práce v zemědělství? 

Ano, ale jen chvíli. Našly jsme si práci v Aši, v továrně 

Kristiana Ludwiga. Šily jsme spodní prádlo, košilky a 

kalhotky. Žádná velká paráda, bylo to bez zdobení, bez 

kraječek.  Tam jsem koně vyměnila za kolo. Jezdily 

jsme na výlety, třeba až do M. Lázní.  Další rok jsme 

vyrazily do Prahy. Pracovaly jsme v restauraci na Sta-

roměstském náměstí. Chodily jsme tancovat do Lidové-

ho domu, na Střelecký ostrov, vozily jsme se na lodič-

kách po Vltavě. Bylo to moc    hezký. 

  A přesto jste se vrátila do Kolešovic? 

  Maminka začala stonat a já musela domů. Ale i do-

ma bylo dobře. Chodili jsme zpívat, hráli jsme divadlo, 

cvičili jsme v Sokole. Byli jsme i  cvičit na 10. Sokol-

ském sletu  na Strahově. Dodnes si pamatuju, že jsme 

měly červené sukně  a šedá  trička. Později  jsem zača-

la pracovat v Kněževsi v Benzinolu. Manžel byl u poli-

cie a sehnal  mi místo v kantýně. Byla to hezká práce, 

pracovala jsem tam 25 let. V důchodu jsem ještě praco-

vala nějakou dobu v Rakoně. Když jsem odešla do dů-

chodu, pustili mě konečně podívat se  za mým bratrem 

do Německa. Odešel tam po válce. Jeho žena byla 

z Čech odsunutá, nějakou dobu o ní nic nevěděl, hledal 

ji přes Červený kříž a pak za ní odešel. I tam jsem   

měla možnost pracovat, ale zůstat jsem 

tam nechtěla. Vrátila jsem se za svými 

dvěma dcerami,  Naďou a Irenou. Manžel 

mi tragicky zahynul  když byly ještě ma-

lé, rodiče zemřeli, zůstala jsem s nimi 

sama. Máme k sobě pěkný pevný vztah. 

Paní Šalátová, děkuji  vám za rozhovor a 

do dalších let přeji pevné zdraví. Věřím, 

že vám vydrží hodně dlouho. Vždyť ten, 

kdo jezdil až do svých osmdesátidvou let 

na kole,  musí  mít zdraví ze železa. 

-  li  -
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Na tomto místě již několik let informujeme o činnosti 
místních dobrovolných 
hasičů, velice často pak o 
práci mladých hasičů. 
Práce s mládeží byla    
započata krátce po vzniku 
českého hasičského sboru 
- v padesátých letech se 
několikrát uskutečnil ná-
bor dorostu. V roce 1959 
začal výcvik dvou druž-
stev žáků a jednoho druž-
stva žaček pod vedením 
pana Jaroslava Hejdy. 
V následujícím desetiletí 
se mládeži dařilo pod 
vedením Jaroslava Hejdy, 
Antonína Slabého, Josefa Efenberga a Josefa Jakla. 

Novou kapitolu v této oblasti v našem sboru znamenalo 
založení kroužku mladých požárníků v roce 1985. Šest-
náct dětí se začalo scházet na pravidelných schůzkách, 
učily se pracovat s hadicemi, buzolou, nacvičovaly zá-
klady první pomoci, poznávaly požární techniku a hned 
v prvním roce své činnosti se přihlásily do celostátní 
branné hry Plamen. A hned první branný závod vyhrály. 
Celoroční hra Plamen se koná každoročně již od roku 
1982. Její obsah se čas od času přizpůsobí době nebo se 
modernizují pravidla jednotlivých disciplín, ale základní 
cíl zůstává – náplň volného času dětí a seznamování se 
zásadami požární ochrany.

Náplň činnosti mladých požárníků – později hasičů – je 
různorodá. Pravidelně se scházeli na schůzkách a připra-
vovali se na soutěže hry Plamen, ale také plnili další 
povinnosti.  V soutěžích se naše družstva umísťovala od 
samého počátku na předních místech a to především 
díky pravidelnému trénování. V současnosti mívá hra 
Plamen dvě kola – podzimní a jarní část, celkem zahrnu-
jí šest disciplín. Zúčastňujeme se také dalších soutěží –
požárních útoků ve Zbečně, Luženské šedesátky nebo 
Memoriálu Marty Habadové – tyto soutěže jsou v sedmé 
„dobrovolné“ disciplíně – běh na 60 metrů 
s překážkami. K největším úspěchům patří účast na kraj-
ském kole hry Plamen a to se našemu kolektivu podařilo 
v letech – 1990 Čelákovice (výpomoc 
SDH Přílepy) a 1996 Mcely.  Do kraj-
ského kola postoupili několikrát i naše 
dorostenecká družstva – 2000 Rožmi-
tál pod Třemšínem (dorostenci), 2008 
Nymburk (dorostenky) a 2009 Čeláko-
vice (dorostenky). Uspořádání okresní 
soutěže se již devětkrát ujal náš sbor, 
přičemž       podzimní soutěž se větši-
nou koná v zámeckém parku a jarní 
soutěž bývala na fotbalovém hřišti 
nebo v Heřmanově.

Co všechno děti na „hasičáku“ dělaly? 
Získávaly odznaky odbornosti – např. 
cvičitel, strojník, preventista, kronikář. 

Sbíraly starý papír nebo léčivé byliny, účastnili se brigád 
– na sběr kukuřice nebo 
kamene, dále na úklid 
hasičské zbrojnice či 
k výsadbě stromků. Před 
rokem 1990 se účastnily 
různých manifestací a 
schůzí k nejrůznějším 
státním svátkům a výro-
čím (28. říjen, 9. květen, 
vítězný únor apod.).     
Připravovaly  nástěnky 
s hasičskou tematikou: 
Březen – měsíc požární 
ochrany, úspěchy mla-
dých hasičů, topné ob-
dobí, požární technika, 

Kolešovická soutěž, jezdili po světě. Zábavnou činností 
je vždy nacvičování kulturního programu na výroční 
valnou hromadu sboru. Děti si    připravují pásma básní, 
písní, hudebních vystoupení, ale také divadelních či ta-
nečních vystoupení a už konala se také módní     přehlíd-
ka. Na konci   soutěžního/školního roku pro naše nej-
menší pořádáme tzv. ukončení soutěžního roku jako 
poděkování za jejich celoroční snažení. Čeká je odpoled-
ne se   spoustou her, soutěží, opékáním buřtů a sladkými 
odměnami. 

K nejoblíbenějším aktivitám vždy patřily výlety. Vyrá-
želo se na procházky po okolí – takovým nejnavštěvova-
nějším cílem je Přílepská skála a Bílý mlýn. Ale jezdilo 
se také do Rakovníka do bazénu, na „návštěvu“ 
k vojákům nebo profesionálním hasičům. K dalším cí-
lům patřilo Jesenicko, Kounovské řady, ale také muzea 
železniční techniky v Lužné, muzeum v Lánech nebo 
hasičské muzeum v Přibyslavi. Několikrát se také    mla-
dí hasiči zúčastnili okresního setkání pionýrů a mladých 
hasičů, hasičského tábora nebo soustředění.

Za 28 let prošlo kroužkem 115 dětí (51 chlapců, 64 dí-
vek)! V nejednom případě už do kroužku docházely děti, 
jejichž rodiče také byli mladými hasiči. 

Celý ten čas se družstvu mladých požárníků (hasičů) 
věnuje Jiří Čečrdle. Za tu dobu nasbíral jako vedoucí a 
jako rozhodčí spoustu zkušeností, které plně uplatňuje 

při organizování okres-
ních soutěží a školení 
vedoucích nebo rozhod-
čích. Rozhodčího dělá 
také na krajských a 
republikových kolech 
hry Plamen a dlouhé 
roky byl členem okres-
ní odborné rady mláde-
že. Za jeho dlouholetou 
práci mu patří dík!

       Za SDH

      Jaroslava Čečrdlová

Z HISTORIE SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ V KOLEŠOVICÍCH – PRÁCE S MLÁDEŽÍ

    členové sboru s mladými hasiči při pořádání                       
II. kola hry Plamen v Heřmanově (1997)
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VÝLET NA BEROUNKU
V červenci jsme se v hojném počtu vydali do kempu na břehu řeky Berounky, kde jsme poseděli v příjemném pro-
středí místní hospůdky. K obědu jsme si ugrilovali výborné klobásky a při vyprávění historek ze života jsme téměř 
zapomněli na čas. 

ZÁMEK KRÁSNÝ DVŮR
Slunného sedmého dne v měsíci srpnu jsme navštívili zámecké zahrady nedalekého zámku Krásný Dvůr. Zdatnější 
z nás se zúčastnili komentované prohlídky vnitřních prostor, zatímco ostatní se usadili ve stínu zámecké kavárny 
a chladili se zmrzlinovými poháry.

VÝLET DO KEMPU VIŠŇOVÁ NA BEROUNCE
21.8. jsme již podruhé toto léto navštívili kemp na řece Berounce, kde jsme strávili příjemné odpoledne. 

90. NAROZENINY PANA MIROSLAVA BERÁNKA
29.8. oslavil pan Miroslav Beránek krásné životní jubileum.

OLYMPIÁDA SMEČNO
4.9. se naše nová aktivizační pracovnice Jitka Suchomelová vydala s panem Oldřichem Trefilem, Josefem Hellerem 
a paní Annou Hálovou na soutěžní klání domovů ve Smečně. Kromě krásných zážitků si přivezli i ceny za skvělá 
umístění.
PODZIMNÍ SLAVNOST
11.9. jsme se rozloučili s létem hezkými písničkami v podání S. Bandu pana Zdeňka Černého. Pohodovou atmosféru 
umocnily výborné moučníky a grilované pochoutky. 

VÝLET NA ZÁMEK KRÁSNÝ DVŮR
18.9. jsme se znovu vydali na tento krásný zámek. Po lahodné kávě v místní kavárně jsme si prohlédli nádherné inte-
riéry. Bylo to moc hezky strávené odpoledne.
***
V nadcházejícím období nás čeká mnoho zajímavých akcí.  
Ke Dni seniorů jsme pro naše uživatele připravili Hudební vystoupení pana Jiřího Štědroně a na večer Ohňovou 
show šermířské skupiny Ordál.
Od 7.října začíná Týden Sociálních služeb. V rámci této akce pořádáme 7. a 8.října Dny otevřených dveří. Tímto 
bychom chtěli veřejnost srdečně pozvat na návštěvu našeho Domova

Domov Kolešovice 

vás srdečně zve na

Dny otevřených dveří,

které se budou konat

7. a 8. října.

V pondělí 7.října ve 12.30hod. zahájíme Dny otevřených dveří

vernisáží výtvarných prací malířky Jitky Římanové 

a hudebním vystoupením Jitky Suchomelové.

Po oba dny si budou moci návštěvníci dále prohlédnout: 

výstavu výrobků našich uživatelů, výstavu keramiky a hedvábných šát-

ků Hany Millerové, prezentaci básní Hany Prokopové a samozřejmě pro-

story Domova.

Dny otevřených dveří se konají v rámci Týdne sociálních služeb, 

který pořádá Asociace poskytovatelů sociálních služeb ČR a Minis-

terstvo práce a sociálních věcí.

Bc. Martina Hejdová
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ODPOLEDNE S ČESKÝM ROZHLASEM REGION

V pondělí 5. srpna 2013 odpoledne vysílalo rádio Region 

z Kolešovic, z prostoru před restaurací kino. Paní Jirsová ze 

Skryj, která chová 37 koz, přivezla na ochutnávku čerstvé kozí 

sýry a kefír. Kromě ochutnávky si mohli návštěvníci sýry i kefír 

koupit domů. Kefír byl za chvíli rozprodán, sýrů bylo dost.      

Perfektní byl bylinkový, chutnal i ten přírodní – bez ochucení. 

Každou půlhodinu se losovalo o malý dárek – balíček výrobků 

z kozí farmy. První dostal pan Štercl z Domova Kolešovice, další 

paní I.Čechová,  třetí paní B. Trojáčková. S výherci si popovídal 

moderátor, takže se účastnili vysílání rozhlasu. Přítomní se      

dozvěděli o chovu koz, o výrobě sýrů, kefíru a brynzy. Tedy  o 

českých výrobcích bez konzervantů, barviv, regulátorů, „éček“. 

Musíme si drobných chovatelů vážit, když velkochov zvířat 

z našeho venkova vymizel                                                                         - li -

KOLEŠOVIČTÍ CHMELÁCI ANEB ŠTEFAN LETÍ … 

Skupina historie vojenského a policejního letectva Kolešovice za podpory obce Kolešovice, finanční podpory Rako-

chmelu s.r.o. Kolešovice a organizačního přispění ČSŽ si připravila na sobotu 24. srpna 2013 premiéru nového leto-

vého programu pod názvem  „Kolešovičtí Chmeláci aneb Štefan 

letí“. Pro tentokrát zvolili členové skupiny úplně jiný model letec-

ké show. Po všech leteckých historických bitvách si také chtěli 

udělat radost něčím oddychovým a využili k tomu 50 let výročí 

uvedení do provozu prvního letounu Zlín T-37 Čmelák. Několik 

členů skupiny si modely čmeláka postavilo a ty jsou dokonce  

schopny předvést i manévr s práškováním. Program začal v 11 

hodin u chmelnice před objektem firmy Rakochmel Kolešovice 

křtem modelů  letounů Z – 37 Čmelák za účasti starosty obce Mar-

tina Dvořáka a ředitele firmy Rakochmel Mgr. Miloslava Mánka. 

Po slavnostním křtu se program přesunul na polní letiště za ves, 

kde skutečně kolem druhé hodiny odpolední přistál i skutečný 

letoun Z – 37, aby divákům předvedl své manévrovací schopnosti 

a stal se cílem ctižádostivých fotografů. O chvíli později byl divá-

kům představen premiérově program Kolešovičtí chmeláci. Jednalo 

se o retro – recesní program, v němž jsme si připomněli doby, kdy 

nad tradiční chmelařskou oblastí přelétával Čmelák a zajišťoval 

chemickou ochranu plodin. Jako překvapení nové letecké show se 

odkudsi zjevil Jožin z Bažin, který k tomuto programu prostě patří. 

V průběhu letového programu, který probíhal zhruba do 16 hodin, 

si diváci měli možnost prohlédnout další vystavené modely letec-

kých speciálů. V malé přestávce ještě věnovali svůj pohled na    

projíždějící Kolešovku, která již léta patří mezi známé turistické 

atrakce. Počasí se náramně vyvedlo a třem stovkám přihlížejících 

diváků se připravený program líbil. 

ROCKCHMELE 2013 

Obec Kolešovice ve spolupráci s Rakovnicko o.p.s. pořádala v sobotu 24. srpna 2013 II. ročník rockového koncertu 

pod širým nebem s názvem ROCKCHMELE. Během dopoledne dobrovolníci z členů Tělovýchovné jednoty ČLK 

vystavěli na prostranství před Kulturním domem v Kolešovicích skládací pódium. V průběhu odpoledne pracovníci 

obce roznesli před pódium lavice a stoly a tím byly veškeré přípravy na večerní čaje hotovy. Koncert byl zahájen v 

19 hodin vystoupením rakovnické rockové kapely ŠNYCL, která sice zahajovala před poloprázdným hledištěm, ale 

v průběhu vystoupení, ten kdo přišel pozdě, by hledal místo k sezení jen těžko. Zhruba po devadesáti minutách a za 

potlesku ukončila svoje představení a diváci na pódiu přivítali druhou účinkující kapelu, která se zde představila už 

v loňském roce, skupinu FIVE SINS. Obě kapely se předvedly ve výborném světle. Všichni se dobře pobavili a    

domů se rozcházeli až kolem půlnoci.   -  bp -  



Č E R V E N E C   

T E P L O T Y  V  Č E R V E N C I    [ ° C ]
S R Á ŽK Y  V  Č E R V E N C I  

[ l / m 2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2011 31,5 07.07.2011 6,5 01.07.2011 17,43 124,5 32,0 20.07.2011

2012 35,5 27.07.2012 6,5 23.07.2012 19,49 89,5 29,0 03.07.2012

2013 40,0 28.07.2013 7,5 13.07.2013 21,19 31,5 15,0 29.07.2013

S R P E N

T E P L O T Y  V  S R P N U  [ ° C ]
S R Á ŽK Y  V S R P N U    

[ l / m 2 ]

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2011 34,0 24.08.2011 6,0 31.08.2011 18,24 99,5 36,0 25.08.2011

2012 39,5 20.08.2012 5,5 14.08.2012 19,80 59,0 35,0 31.08.2012

2013 38,5 03.08.2013 6,0 15.08.2013 18,48 153,0 72,0 04.08.2013

JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI 

CHMEL NA NÁVSI BYL OČESÁN PODLE PLÁNU

V minulém čísle 
jsme vás   infor-
movali o progra-
mu     dočesné na   
n á v s i 
v Kolešovicích.  
Začátek v sedm 
hodin. Pro první 
fotografie jsem 
vyjela v půl osmé 
v domnění, že se 
ještě asi česat ne-
začalo.  Ale nao-

pak. Asi  dvacítka česáčů už byla v pilné práci. Když jsem přiběhla po obědě, stál na chmelnici poslední štok. Po 
tradičním občerstvení šla práce česáčům pěkně od ruky. Někdo česal  poprvé, na jiných byla znát mnohaletá zkuše-
nost. Někdo česal sám, jinde se činily  celé rodinné klany.  Úroda byla pěkná,  načesalo se 108 věrtelů. Pak byl   
načesaný  chmel  a krásné chmelové věnce předány hospodářům 
ze zemědělského družstva, kde se chmel usuší. To už na návsi byli 

nejen česáči a 
pořadatelé, ale i 
návštěvníci.  Pro 
všechny, nejen 
pro česáče, při-
pravily pohoštění 
k o l e š o v i c k é     
ženy. Celý   pro-
gram   uzavřelo  
p o s e z e n í 
s muzikou.  Byla 
to hezká akce. 
Pracovní, kulturní  sportovní ? Je  jedno jakého druhu, prostě se 
sešli lidé k popovídání, pohoštění, legraci. A tak to má být.     -  li -  

Údaje stále dodává P. Randsdorf



Novela zákona o odpadech již od srpna 2005 stanovuje 

výrobcům elektrických a elektronických zařízení po-

vinnost zajistit zpětný odběr, oddělený sběr, zpracování 

a recyklaci vyřazených elektrozařízení. 

Proto výrobci velkých a malých domácích spotřebičů 

založili 25. května 2005 ELEKTROWIN a. s., jako 

provozovatele kolektivního systému, jehož prostřednic-

tvím se rozhodli plnit své zákonné povinnosti. 

O výsledcích hovoří čísla

Od roku 2005, kdy v České republice začal fungovat 

systém zpětného odběru vysloužilých spotřebičů 

z domácností, do konce roku 2012, Češi odevzdali pro-

střednictvím kolektivního systému ELEKTROWIN k 

recyklaci více než 150 000 tun vysloužilců. 

Jen počet lednic překročil v loňském roce hranici dvou 

milionů. Hmotnost chladniček má nejvýznamnější po-

díl na celkovém množství elektroodpadu. 

Za celý rok 2012 putovalo prostřednictvím sběrné sítě 

vybudované ELEKTROWINem k recyklaci přes 25 

000 tun vyřazených spotřebičů. Chladicích zařízení z 

toho bylo 14 250 tun, ostatních velkých spotřebičů typu 

praček 8 440 tun, zbytek – 2 350 tun – připadá na malé 

domácí spotřebiče, jako jsou třeba žehličky nebo varné 

konvice.

Nejvíce spotřebičů se loni vysbíralo ve Středočeském 

kraji, bylo jich 3 197 tun. Nejméně - 721 tun - v Karlo-

varském.

V době, kdy společnost ELEKTROWIN započala svou 

činnost, přitom třídily domácnosti pouze 1,24 kg elek-

troodpadů na jednoho obyvatele. Ve třetím roce čin-

nosti kolektivních systémů již toto množství dosahova-

lo 4 kg na obyvatele a v současné době přesáhlo množ-

ství zpětně odebraných elektrozařízení na jednoho oby-

vatele hranici 5 kg. Díky tomu Česká republika splnila 

již v roce 2008, jako jediná z nově přistoupivších zemí, 

požadavek Evropské unie. O takovém úspěchu si může 

třeba Maďarsko nebo Polsko nechat jen zdát. 

Nejdůležitější jsou informace

Stále se zlepšující výsledky zpětného odběru, odděle-

ného sběru, zpracování a recyklace vyřazených elektro-

zařízení ovšem nejsou jen zásluhou vybudované sítě 

sběrných míst, mobilního svozu a navazujících zpraco-

vatelských kapacit. Stejně důležité je neustále zlepšo-

vat informovanost veřejnosti o fungování tohoto systé-

mu, o tom, kam je možné vysloužilý spotřebič ode-

vzdat, za jakých podmínek nebo to, co se z takto vytě-

žených materiálů vyrábí.

Těší nás váš zájem o tuto problematiku, který zároveň 
svědčí o vašem kladném vztahu k ochraně životního 
prostředí. Máte-li zájem o bližší informace kdykoli je 
najdete na internetových stránkách www.elektrowin.cz.

KOLEKTIVNÍ SYSTÉM ELEKTROWIN SE PŘEDSTAVUJE  KOLEKTIVNÍ SYSTÉM ELEKTROWIN SE PŘEDSTAVUJE  KOLEKTIVNÍ SYSTÉM ELEKTROWIN SE PŘEDSTAVUJE  

Nové směrnice EU přinesou změny i k nám
Evropská unie dál zpřísňuje směrnice upravující podmín-

ky životního cyklu elektrických spotřebičů. Na některé 

změny je Česká republika už dnes připravena, jiné před-

stavují výzvu do budoucna pro nás pro všechny.

První směrnice výrazněji než dosud omezuje používání 

nebezpečných látek v elektrických a elektronických zaří-

zeních (EEZ) s cílem přispět k ochraně lidského zdraví a 

životního prostředí včetně využití a zneškodnění odpad-

ních EEZ způsoby šetrnými k životnímu prostředí.

Druhá - O odpadních elektrických a elektronických zaří-

zeních - se do české legislativy musí promítnout nejpoz-

ději do 14. února roku 2014. Mimo jiné nově stanoví 

kvóty pro množství zpětně odebraného elektrozařízení. 

Jsou podstatně přísnější než dosud.

Co nás čeká v příštích letech

Během čtyř let musí členské státy EU ročně zvýšit množ-

ství vysbíraných spotřebičů na 40-45 % průměrné hmot-

nosti výrobků uvedených na národní trh tři roky zpětně.

Od roku 2019 pak musí postupně všechny členské státy 

EU ročně vysbírat 65 % průměrné hmotnosti spotřebičů 

uvedených na trh v předchozích třech letech, anebo 

zrecyklovat 85 % hmotnosti z celkové produkce elektro-

odpadu. Stát také odpovídá za splnění této povinnosti. 

Směrnice totiž umožňuje vypočítat toto množství dvěma 

odlišnými způsoby a zatím není jasné, ke kterému z nich 

se přikloní naši zákonodárci. 

Množství, které odevzdají Češi dnes, ale odpovídá jen 

zhruba 30 až 40 procentům množství vypočítaného podle 

jedné nebo druhé metodiky. Minimálním požadavkem 

EU jsou prozatím čtyři kilogramy vytříděného elektrood-

padu na obyvatele a rok.

Náskok díky ELEKTROWINu

Obchodníci s elektrem, jejichž prodejní plocha přesáhne 

400 m2, budou muset zdarma odebírat malé vysloužilé 

spotřebiče, aniž by zpětný odběr vázali na nákup nového 

zařízení.

ELEKTROWIN a jeho smluvní partneři z řad prodejců 

mají v tomto směru náskok. I menší prodejny mají mož-

nost vybavit se sběrnými koši ELEKTROWINu, jejichž 

obsah se díky kolektivnímu systému dostane, pro spotře-

bitele zdarma, ke zpracovatelům.    

Surovin je stále méně

V evropských domácnostech slouží podle statistik dohro-

mady celkem 633,8 milionu velkých spotřebičů, jako jsou 

pračky a ledničky. Zhruba 188 milionů z nich je starších 

10 let. 

To na jedné straně znamená vysoké nároky na jejich bu-

doucí ekologickou recyklaci, na druhé straně to předsta-

vuje skvělou příležitost, jak nahradit omezené surovinové 

zdroje. 

      Zdroj firma Elektrowin



     * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok 
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J a r o s l a v a   Č e č r d l o v á H o u b o v á   Z d e ň k a  

F r ý d a   S t a n i s l a v    

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V ZÁŘÍ A ŘÍJNU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ 

SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA

PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LETPŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET

sobota 12.10.2013 od 20 hodin             

v Kulturním domě v Kolešovicích

☺  k tanci hrají FERNETI                       

☺  vstupné 70,- Kč 

pořádá ČSŽ          

Kolešovice 

Svátek sv. Havla /16. října/ byl už od středově-

ku důležitým dnem. Na venkově to byl jeden 

z termínů, kdy se odevzdávaly poddanské platy. 

Byl to nájem za půdu majiteli panství. Většina 

platů byla předepsána v naturáliích, v obilí, 

vejcích a drůbeži. Někdy vrchnost poddané po-

hostila, jinde si vesničané uspořádali zábavu 

sami. Na posvícení začaly přípravy již několik 

dnů předem. Bylo třeba uklidit celý dům,      

nakoupit zásoby včetně piva a připravit maso 

na pečení – husy, kachny, kuřata, napéct koláče 

a pozvat příbuzné a přátele.  V neděli šli  všich-

ni do kostela na mši, po ní domů na oběd. Byl 

to prý nejbohatší oběd v celém roce. Hosté 

s domácími poseděli, probrali úrodu, počasí, 

novinky ze vsi, jedli a vyprávěli. Na rozlouče-

nou dostali výslužku.  Večer bývala taneční  

zábava pro mládež, která se protáhla až do dal-

šího dne. V pondělí po posvícení se konala    

zábava  s názvem pěkná neboli zlatá hodinka. 

Lidé se na ní scházeli v hospodě s rozsvícenými 

svíčkami. V úterý bývala „sousedská“ zábava. 

Ta byla  pro starší     obyvatele obce, a proto se 

hrávala pomalejší hudba. Dozvukem posvícení 

bývala oslava, konaná následující neděli, které 

se říkalo malé posvícení.  Posvícení bývalo i  

oblíbeným termínem pro pořádání zásnub a 

svateb.  Je dobře, že se posvícení udrželo až do 

dnešní doby. A vy si ho i letos řádně užijte!             

        - li -                                                                                                                                

Posvícení
Český svaz chovatelů zve na tradiční Český svaz chovatelů zve na tradiční 

výstavu drobného zvířectva, holubů, výstavu drobného zvířectva, holubů, 

králíků a  okrasného ptactva, která se králíků a  okrasného ptactva, která se 

koná v sobotu 12. října a v neděli        koná v sobotu 12. října a v neděli        

13. října 2013 ve výstavním areálu 13. října 2013 ve výstavním areálu 

ZO Kolešovice.                                          ZO Kolešovice.                                          

Výstava je otevřena od 8 hodin,Výstava je otevřena od 8 hodin,

sobotu do 16 hodin, v neděli od 14 hodin sobotu do 16 hodin, v neděli od 14 hodin 

    Dne 30. září 2013 nás opustila spoluobčanka paní   Věra  Mokránová.

Č e s t  j e j í  p a m á t c e  !




